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Strategidokument for Nordhordland UNESCO biosfæreområde- høyring 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver formannskap er positive til at det er utarbeida eit strategidokument for Nordhordland 

UNESCO biosfæreområde 2020 – 2024.  Innspel og merknader til høyringa av 

strategidokumentet er oppsummert i saksutgreiinga.   

 

 

 

Alver formannskap 30.04.2020: 

 

Behandling: 

På vegne av samarbeidspartia SP,AP, KRF og H ved a.AA.Byrknes-KRF: 

Formannskapet sender saka til dei andre utvala for uttale og ber om at strategidokumentet 

som høyringa er basert på blir lagt ved saka. Sak 46/20 vert utsatt og kjem opp i neste 

politiske runde i juni 2020. 

Framlegget vart samrøystes vedteke 

 

FO- 046/20 Vedtak: 

Formannskapet sender saka til dei andre utvala for uttale og ber om at strategidokumentet 

som høyringa er basert på blir lagt ved saka. Sak 46/20 vert utsatt og kjem opp i neste 

politiske runde i juni 2020. 

 

Ungdomsråd 02.06.2020: 

 

Behandling: 

Orientering i saka v/Robert L Hansen. 

UR tenkjer at dette er spennande arbeid, og vil nytta tida fram til høyringsfristen 15. juni til å 

komma med eit innspel til strategidokumentet.  

 

UR- 022/20 Vedtak: 

UR kjem med innspel til strategidokumentet innan 15. juni. 

 



 

 

Eldreråd 08.06.2020: 

 

Behandling: 

Leiar plan og analyse, Kristin Nåmdal, orienterte om strategidokumentet for Nordhordland 

Unesco biosfæreområde og svara på spørsmål frå medlemmane i rådet. 

Leiar i rådet, Olav M. Steinsland, kom med følgjande tilleggsmerknad under Mål for 

biosfæreområdet og strategiar punkt b) natur, miljø og klima: 

Det bør tydeleggjerast endå meir under kulepunkt 2 kor viktig verdien av biologisk mangfald 

er, spesielt med tanke på menneskeskapt inngrep i naturen, t.d. samferdsle, 

utbyggingsområder, industri, produksjon, oppdemning, vindkraft osv. 

Eldrerådet vedtok samrøystes framlegg sett fram i møtet. Utover det ingen merknader. 

 

ER- 019/20 Vedtak: 

Eldrerådet har følgjande merknad til Strategidokument for Nordhordland Unesco 

biosfæreområde: 

Mål for biosfæreområdet og strategiar punkt b) natur, miljø og klima: 

Det bør tydeleggjerast endå meir under kulepunkt 2 kor viktig verdien av biologisk mangfald 

er, spesielt med tanke på menneskeskapt inngrep i naturen, t.d. samferdsle, 

utbyggingsområder, industri, produksjon, oppdemning, vindkraft osv. 

 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 08.06.2020: 

 

Behandling: 

Orientering til saka v/Kristin Nåmdal- leiar Plan og analyse 

 

Ingen merknader, samrøystes. 

 

RMNF- 024/20 Vedtak: 

Ingen merknader. 

 

Utval for helse og omsorg 09.06.2020: 

 

Behandling: 

Det vart sett fram følgjande fellesframlegg som uttale frå HO: 

Helse- og omsorgsutvalet i Alver er positive til at det er utabeida eit strategidokument for 

Nordhordland UNESCO biosfæreområde 2020 – 2024. 

Høyringsinnspel: 

- Vi utfordrar strategien til å ta inn eit overordna punkt som handlar om menneske i 

biosfæreområdet, på lik linje med dei andre samleoverskriftene. Helse og omsorgsutvalet er 

oppteken av å understreke at kvart enkelt menneske er unikt og verdifullt i sitt bidrag til 

samfunnet. 

- Utvalet ber om at strategidokumentet er utfyllande på forkortingar 

- Dokumentet bør klargjera korleis ein skal forstå bærekraft i det heile 

- Strategidokumentet bør skrivast slik at alle menneske, uavhengig av livssituasjon og 

funksjonsevne, kjenner seg att. 

 

Framlegg til uttale sett fram i møtet, vart samrøystes vedteke. 

 

HO- 019/20 Vedtak: 

Helse- og omsorgsutvalet i Alver er positive til at det er utabeida eit strategidokument for 

Nordhordland UNESCO biosfæreområde 2020 – 2024. 

Høyringsinnspel: 

- Vi utfordrar strategien til å ta inn eit overordna punkt som handlar om menneske i 

biosfæreområdet, på lik linje med dei andre samleoverskriftene. Helse og omsorgsutvalet er 

oppteken av å understreke at kvart enkelt menneske er unikt og verdifullt i sitt bidrag til 

samfunnet. 

- Utvalet ber om at strategidokumentet er utfyllande på forkortingar 

- Dokumentet bør klargjera korleis ein skal forstå bærekraft i det heile 



 

 

- Strategidokumentet bør skrivast slik at alle menneske, uavhengig av livssituasjon og 

funksjonsevne, kjenner seg att. 

 

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 09.06.2020: 

 

Behandling: 

Biosfæreområde, foreslått av Christel Villanger Håland, Høgre 

Strategien synliggjør viktige mål, tiltak og verdiar for ei bærekraftig utvikling som Alver 

kommune bør innarbeida i sine overordna planar. Det er viktig at strategien er kjent for både 

innbyggjarar og kommunen, slik at det kan verta eit verktøy for arbeidet med bærekraftig 

utvikling. 

 

Det kan vera utfordrande at det ikkje følgjer pengar med prosjektet, men både kunnskap, 

kompetanse og andre verdiar kan vera like viktig som økonomiske midlar. 

 

Fellesframlegg: 

Strategien synliggjer viktige mål, tiltak og verdiar for ei bærekraftig utvikling som Alver 

kommune bør innarbeida i sine overordna planar. Det er viktig at strategien er kjent for både 

innbyggjarar og kommunen, slik at det kan verta eit verktøy for arbeidet med bærekraftig 

utvikling. 

 

Det kan vera utfordrande at det ikkje følgjer pengar med prosjektet, men både kunnskap, 

kompetanse og andre verdiar kan vera like viktig som økonomiske midlar. 

Framlegget vart samrøystes vedteke.  

 

 

OKK- 038/20 Vedtak: 

Uttale frå OKK - 09.06.2020: 

Strategien synliggjer viktige mål, tiltak og verdiar for ei bærekraftig utvikling som Alver 

kommune bør innarbeida i sine overordna planar. Det er viktig at strategien er kjent for både 

innbyggjarar og kommunen, slik at det kan verta eit verktøy for arbeidet med bærekraftig 

utvikling. 

 

Det kan vera utfordrande at det ikkje følgjer pengar med prosjektet, men både kunnskap, 

kompetanse og andre verdiar kan vera like viktig som økonomiske midlar. 

 

 

 

Utval for areal, plan og miljø 10.06.2020: 

 

Behandling: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

APM- 100/20 Vedtak: 

Alver formannskap er positive til at det er utarbeida eit strategidokument for Nordhordland 

UNESCO biosfæreområde 2020 – 2024.  Innspel og merknader til høyringa av 

strategidokumentet er oppsummert i saksutgreiinga.   

 

Utval for næringutvikling og drift 10.06.2020: 

 

Behandling: 

Utvalsleiar Stian Lavik (KRF) sette fram følgjande framlegg til uttale: 

Utval for næringsutvikling og drift er positive til at det no vert laga eit strategidokument for 

Nordhordland Biosfæreområde og støttar seg på høyringsuttale i saksutgreiinga frå 

administrasjonen.  

Utvalet vil peika på at berekraftig næringsutvikling handlar om meir enn det som er fokusert 



 

 

på i satsingsområde 4 i strategidokumentet. Eit sunt næringsliv i seg sjølv er ein motor for den 

økonomiske delen av berekraft, og mykje av næringslivet driv allereie si verksemd på ein 

berekraftig måte. Dette må takast med og vetkleggjast i det vidare arbeidet med 

bisofæreområdet.  

Utvalet vil også understreka at berekraftig næringsutvikling er ein føresetnad for levande 

lokalsamfunn, og at dette såleis også høyrer heime under satsingsområde 1 i 

strategidokumentet, ikkje berre under satsingsområde 4.  

Når det gjeld handlingsplanen, vil utvalet be om at det vert teke inn eit generelt punkt om 

nettverksbygging og kunnskapsdeling rundt biosfærestrategien for næringslivet i regionen 

med vekt på korleis ein kan aktivera næringslivet i strategien. Dette er viktig for å sjå på korleis 

ein kan styrkja og vidareforedla det som fins av berekraftig næring i dag, og korleis ein kan 

dyrka fram nye idéar i og for næringslivet.  

Vidare vil utvalet peika på viktigheita av at det er personar med god kompetanse på 

berekraftig næringsutvikling med i Biosfærerådet for å sikra eit heilskapsperspektiv for 

berekraft i rådet. 

 

Framlegget frå Stian Lavik vart sett opp mot rådmannen sitt framlegg til vedtak. 

Framlegget frå Lavik fekk 6 røyster og vart vedteke mot ei røyst (Maya Riise;MDG) 

 

ND- 035/20 Vedtak: 

Utval for næringsutvikling og drift er positive til at det no vert laga eit strategidokument for 

Nordhordland Biosfæreområde og støttar seg på høyringsuttale i saksutgreiinga frå 

administrasjonen.  

Utvalet vil peika på at berekraftig næringsutvikling handlar om meir enn det som er fokusert 

på i satsingsområde 4 i strategidokumentet. Eit sunt næringsliv i seg sjølv er ein motor for den 

økonomiske delen av berekraft, og mykje av næringslivet driv allereie si verksemd på ein 

berekraftig måte. Dette må takast med og vetkleggjast i det vidare arbeidet med 

bisofæreområdet.  

 

Utvalet vil også understreka at berekraftig næringsutvikling er ein føresetnad for levande 

lokalsamfunn, og at dette såleis også høyrer heime under satsingsområde 1 i 

strategidokumentet, ikkje berre under satsingsområde 4.  

Når det gjeld handlingsplanen, vil utvalet be om at det vert teke inn eit generelt punkt om 

nettverksbygging og kunnskapsdeling rundt biosfærestrategien for næringslivet i regionen 

med vekt på korleis ein kan aktivera næringslivet i strategien. Dette er viktig for å sjå på korleis 

ein kan styrkja og vidareforedla det som fins av berekraftig næring i dag, og korleis ein kan 

dyrka fram nye idéar i og for næringslivet.  

 

Vidare vil utvalet peika på viktigheita av at det er personar med god kompetanse på 

berekraftig næringsutvikling med i Biosfærerådet for å sikra eit heilskapsperspektiv for 

berekraft i rådet. 

 

 

Alver formannskap 11.06.2020: 

 

Behandling: 

Fellesframlegg: 

Endre Alver formannskap til Alver kommune. 

Når det gjeld uttaler frå råd og utval vert dette å koma tilbake til i kommunestyret. 

Framlegg med endringar og tillegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 065/20 Vedtak: 

Alver kommune er positive til at det er utarbeida eit strategidokument for Nordhordland 

UNESCO biosfæreområde 2020 – 2024.  Innspel og merknader til høyringa av 

strategidokumentet er oppsummert i saksutgreiinga.   

 



 

 

Alver kommunestyre 25.06.2020: 

 

Behandling: 

Framlegg frå AP, KRF, SP og H ved Ø.Oddekalv-AP: 

Alver kommune er positive til at det er utarbeidd eit strategidokument for Nordhordland 

UNESCO biosfæreområde 2020 – 2024. Innspel og merknader til høyringa av 

strategidokumentet er samanfatta i saksutgreiinga. 

 

Alver kommune ønskjer og å ta inn eit overordna punkt som handlar om menneske i 

biosfæreområdet, på lik linje med dei andre samleoverskriftene. Alver kommune er oppteken 

av å understreke at kvart enkelt menneske er unikt og verdifullt i sitt bidrag til samfunnet. 

Vidare ber vi om at: 

- strategidokumentet er utfyllande på forkortingar 

- dokumentet klargjer korleis ein skal forstå berekraft i det heile 

- strategidokumentet blir skrive slik at alle menneske, uavhengig av livssituasjon og 

funksjonsevne, kjenner seg att. 

 

Alver kommune vil vidare peika på at berekraftig næringsutvikling handlar om meir enn det 

som er fokusert på i satsingsområde 4 i strategidokumentet. Eit sunt næringsliv i seg sjølv er ein 

motor for den økonomiske delen av berekraft, og mykje av næringslivet driv allereie si 

verksemd på ein berekraftig måte. Dette må takast med og vektleggjast i det vidare 

arbeidet med biosfæreområdet. 

 

Alver kommune vil også understreka at berekraftig næringsutvikling er ein føresetnad for 

levande lokalsamfunn, og at dette såleis også høyrer heime under satsingsområde 1 i 

strategidokumentet, ikkje berre under satsingsområde 4. 

 

Når det gjeld handlingsplanen, vil Alver kommune be om at det vert teke inn eit generelt 

punkt om nettverksbygging og kunnskapsdeling rundt biosfærestrategien for næringslivet i 

regionen med vekt på korleis ein kan aktivera næringslivet i strategien. Dette er viktig for å sjå 

på korleis ein kan styrkja og vidareforedla det som finst av berekraftig næring i dag, og korleis 

ein kan dyrka fram nye idéar i og for næringslivet. 

 

Vidare vil Alver kommune peika på viktigheita av at det er personar med god kompetanse 

på berekraftig næringsutvikling med i Biosfærerådet for å sikra eit heilskapsperspektiv for 

berekraft i rådet. 

 

Alver kommune legg til grunn at finansiering av tiltaka blir dekka gjennom kontingenten og 

eksterne bidrag. 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 063/20 Vedtak: 

Alver kommune er positive til at det er utarbeidd eit strategidokument for Nordhordland 

UNESCO biosfæreområde 2020 – 2024. Innspel og merknader til høyringa av 

strategidokumentet er samanfatta i saksutgreiinga. 

 

Alver kommune ønskjer og å ta inn eit overordna punkt som handlar om menneske i 

biosfæreområdet, på lik linje med dei andre samleoverskriftene. Alver kommune er oppteken 

av å understreke at kvart enkelt menneske er unikt og verdifullt i sitt bidrag til samfunnet. 

Vidare ber vi om at: 

- strategidokumentet er utfyllande på forkortingar 

- dokumentet klargjer korleis ein skal forstå berekraft i det heile 

- strategidokumentet blir skrive slik at alle menneske, uavhengig av livssituasjon og 

funksjonsevne, kjenner seg att. 

 

Alver kommune vil vidare peika på at berekraftig næringsutvikling handlar om meir enn det 

som er fokusert på i satsingsområde 4 i strategidokumentet. Eit sunt næringsliv i seg sjølv er ein 



 

 

motor for den økonomiske delen av berekraft, og mykje av næringslivet driv allereie si 

verksemd på ein berekraftig måte. Dette må takast med og vektleggjast i det vidare 

arbeidet med biosfæreområdet. 

 

Alver kommune vil også understreka at berekraftig næringsutvikling er ein føresetnad for 

levande lokalsamfunn, og at dette såleis også høyrer heime under satsingsområde 1 i 

strategidokumentet, ikkje berre under satsingsområde 4. 

 

Når det gjeld handlingsplanen, vil Alver kommune be om at det vert teke inn eit generelt 

punkt om nettverksbygging og kunnskapsdeling rundt biosfærestrategien for næringslivet i 

regionen med vekt på korleis ein kan aktivera næringslivet i strategien. Dette er viktig for å sjå 

på korleis ein kan styrkja og vidareforedla det som finst av berekraftig næring i dag, og korleis 

ein kan dyrka fram nye idéar i og for næringslivet. 

 

Vidare vil Alver kommune peika på viktigheita av at det er personar med god kompetanse 

på berekraftig næringsutvikling med i Biosfærerådet for å sikra eit heilskapsperspektiv for 

berekraft i rådet. 

 

Alver kommune legg til grunn at finansiering av tiltaka blir dekka gjennom kontingenten og 

eksterne bidrag. 

 

Politisk handsaming 

Saka skal til innstilling i Formannskapet. 

 

Bakgrunn 

 

19. juni 2019 vart Nordhordland utnemnd av UNESCO som eit biosfæreområde – eit 

modellområde for berekraftig utvikling. 

 

 

 

Vedlegg i saken: 

15.06.2020 Strategidokument for Nordhordland UNESCO 

biosfæreområde- høyring 

1373995 

28.05.2020 Høyringsbrev strategi for Nordhordland UNESCO 

biosfæreområde 

1397794 

28.05.2020 Strategidokument for Nordhordland UNESCO 

Biosfæreområde 2020-2024 

1397793 

 

 


